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Geachte mevrouw Kerkmans, 
 
 
Op 1 februari ontvingen wij van u artikel 38 vragen. Hierbij ontvangt u onze beantwoording. 

  
1. Is het college het met ons van mening dat het laten openstaan van winkeldeuren een enorme en 

onnodige verspilling van energie is?  

Antwoord 

Ja, wij zien dat daar sprake is van energieverspilling. 

2. Is het college het met ons van mening dat openstaande winkeldeuren daarom niet passen in een 
stad als Gouda met ambitieuze klimaat- en energiedoelen?  

Antwoord 
Het sluiten van de deuren die nu open staan levert naar verwachting een relatief geringe bijdrage aan de 
klimaat- en energiedoelen. 

3. Is, mede in het licht van de resultaten van de klimaatconferentie in Parijs, het college van mening 
dat ook burgers en ondernemers in Gouda maatregelen zullen moeten treffen om CO2 uitstoot te 
beperken? Zo nee, waarom niet?  

Antwoord 
Zeker. Ook burgers en ondernemers zijn aan zet als het gaat om beperken van CO2 uitstoot. 

4. In vervolg op het voorgaande: bent u het met de Partij voor de Dieren eens dat, ook mede gezien 
de energie- en klimaatambities van de gemeente Gouda, het opendeurenbeleid in Gouda zou 
moeten veranderen? Zo nee, waarom niet?  

Antwoord 
Bij het uitvoeren van onze bevoegd gezag taak met betrekking tot energie hebben de open deuren van 
detailhandel niet de eerste prioriteit. Zie hiervoor verder onder 5 en 6. 
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5. In een artikel in de Volkskrant van zaterdag 23 januari 20161 staat vermeld dat minister Blok 
aangeeft dat gemeenten zelf regels kunnen invoeren om winkeliers te dwingen de deuren te 
sluiten. Is het college bekend met deze regels? En zo ja/nee, is het college bereid deze regels in 
te voeren?  
 

Antwoord 
Ja, het college is hiermee bekend. De detailhandel is echter geen prioritaire branche, en de Wet 
milieubeheer biedt onzes inziens onvoldoende solide juridische basis om het sluiten van deuren af te 
dwingen. Zie verder onder 6. 

 
6. Uit beantwoording van schriftelijke Kamervragen uit 2007 blijkt bovendien dat gemeenten ook het 

recht hebben om winkeliers aan te spreken op het dicht doen van de deuren. Ondernemingen zijn 
immers verplicht op basis van de Wet Milieubeheer energiemaatregelen te treffen die zichzelf 
binnen vijf jaar terugverdienen. De gemeente ziet toe op toepassing van de wet. Hoeveel Goudse 
bedrijven zijn de afgelopen 2 jaar gecontroleerd op naleving van energiemaatregelen uit de Wet 
Milieubeheer? Is hierbij ook gekeken naar openstaande deuren? Wat gaat het college doen om de 
naleving van de Wet Milieubeheer inzake de energiebesparende maatregelen beter te 
controleren?  

Antwoord 
De ODMH voert controles en handhaving op het thema energie uit volgens het vastgestelde 
“Energiepreventieplan 2012-2016”. Hierin is gekozen om de beschikbare capaciteit in te zetten voor de 
meest kansrijke branches, dat wil zeggen de branches met het grootste besparingspotentieel. Detailhandel 
behoort hier niet toe. De afgelopen twee jaar zijn bij de detailhandel in Gouda daarom geen specifieke 
controles voor energiebesparing uitgevoerd. 
Hierbij merken we het volgende op: de basis voor de verplichting tot het sluiten van de winkeldeuren ligt in 
art 2.15 van het Activiteitenbesluit milieubeheer. Hierin zijn bedrijven verplicht om energiebesparende 
maatregelen te nemen. Dit geldt echter alleen voor bedrijven met een verbruik van meer dan 50.000 kWh of 
meer dan 25.000 m3 aardgasequivalenten. Veel winkels vallen af daar ze niet aan deze voorwaarden 
voldoen. 

7. Is het college voornemens om er voor te zorgen dat winkels in Gouda voortaan hun deuren 
gesloten houden op het moment dat zij hun winkel verwarmen dan wel koelen, en handhavend op 
te treden? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord  
Nee. Vooralsnog wordt de beschikbare capaciteit ingezet op andere branches, zoals hiervoor toegelicht. 
Hierbij kunnen we wel twee zaken opmerken die mogelijk in de toekomst zorgen voor verandering in deze 
werkwijze: 

 1. In de Activiteitenregeling milieubeheer zijn voor bepaalde branches lijsten met erkende 
maatregelen voor energiebesparing aangewezen. Als een bedrijf deze maatregelen heeft genomen 
wordt voldaan aan de besparingsverplichting. Voor de detailhandel is een dergelijke lijst in 
ontwikkeling. Indien het sluiten van de deuren hierin is opgenomen kan dit bij de bedrijven met een 
energieverbruik boven de ondergrenzen worden afgedwongen. De publicatie van een lijst met 
erkende maatregelen voor detailhandel wordt verwacht in het najaar van 2016. De exacte 
publicatiedatum en inhoud zijn op dit moment nog onzeker. 

 2. EED: In 2012 stelde de Europese Commissie de Europese Energie-Efficiency Richtlijn (EED) 
vast. De richtlijn vermeldt de Europese doelstelling van 20% lager Europees energieverbruik in 
2020. Het bevat zowel verplichtingen voor lidstaten als bedrijven. Inrichtingen met meer dan 250 Fte 
of een jaaromzet van € 50 miljoen of meer en een jaarlijkse balanstotaal van meer dan € 43 miljoen 
zijn verplicht een Energie-audit uit te voeren. Onder de EED vallen winkels die deel uitmaken van 
landelijke ketens. Deze bedrijven moeten een energie-audit indienen. Mogelijk blijkt uit deze audit 
dat het sluiten van deuren een rendabele maatregel is. Deze audits moeten dit jaar worden 
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ingediend en worden overgedragen aan de Rijksdienst Voor Ondernemend Nederland. Probleem 
hierbij is, dat in de EED geen uitvoeringsplicht is opgenomen; handhaving vanuit de bevoegd 
gezagrol hierop is dus niet mogelijk. 

8. Is het college met ons van mening dat maatregelen geen concurrentienadelen hebben indien 
deze voor alle winkels zal gelden? 

Antwoord  
Dat lijkt ons juist. 

9. RVO heeft een factsheet Energie ontwikkeld voor winkeliers met de titel ‘Besparen? - Kijk eens 
naar uw entree!’( https://www.rvo.nl/sites/default/files/bijlagen/2MJAP1001-Energie_besparen-
Kijk_eens_naar_uw_entree.pdf ). Hoe staat het college er tegenover om deze factsheet te 
verspreiden in Gouda, zoals ook in andere gemeenten wel gebeurt? 

Antwoord  
Het college staat positief tegenover het verspreiden van kennis op dit vlak. Wij zullen de factsheet allereerst 
digitaal beschikbaar stellen via de website van de ODMH. Het actief verspreiden van de factsheet kan ook 
onderdeel uitmaken van een stimulerende aanpak. Voorwaarde hiervoor is, dat wij binnen het jaarlijks vast 
te stellen jaarprogramma ODMH/milieu voldoende ruimte vinden om deze branche vaker te bezoeken. 

10. Bent u het met de Partij voor de Dieren eens dat dit opendeurenbeleid een verkeerd signaal 
afgeeft aan het winkelende publiek? Waarom zou deze immers thuis de moeite doen energie te 
besparen als tegelijkertijd door het opendeurenbeleid van winkeliers de warmte de straat in 
waait. Deelt u deze mening? Zo nee, waarom niet?  

Antwoord 
Wij weten niet in hoeverre open deuren bij winkels effect hebben op het gedrag en de beleving van 
individuele winkelende personen. 

11. Bent u het met de Partij voor de Dieren eens dat milieubewuste winkels samengaan met het 
imago van ‘Gouda Beste Binnenstad’? Waarom wel of niet?  
 
Antwoord 
De titel Beste Binnenstad wordt gegeven aan een stad die in een bepaalde periode een aantoonbare 
ontwikkeling heeft doorgemaakt. De jury beoordeelt op een aantal aspecten zoals samenwerking, 
promotie, aanpak leegstand, duurzaamheid. De invulling van die aspecten is niet voorgeschreven en is 
voor iedere stad anders. De genomineerde steden hebben allemaal een bidbook ingevuld waarin zij hun 
eigen ontwikkeling t.a.v. deze aspecten schetsen. Gouda is dit jaar uitgeroepen tot Beste Binnenstad 
met name op basis van het niveau van samenwerking die de stad laat zien en de afronding van fysieke 
aansprekende projecten zoals de Chocoladefabriek, Bolwerk/Lichtfabriek, Garenspinnerij. 
 
 

De beantwoording van deze vragen heeft ca 6,5 uren in beslag genomen. 
 
 
We gaan ervan uit u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
burgemeester en wethouders van Gouda, 
de secretaris,  de burgemeester, 
 
 
 
Drs. S. Meijs Dr. M. Schoenmaker  
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